

# 目 錄

中華民國一〇一年六月

台灣昆蟲 第三十二卷 第二期

---

## 研究報告

- 107 台灣南部地區埃及斑蚊及白線斑蚊幼蟲對殺蟲劑的抗藥性  
林鶯熹 吳懷慧 徐爾烈 張念台 羅怡珮
- 123 豬草金花蟲 (*Ophraella communa*) (鞘翅目:金花蟲科) 之生長發育及對豬草與銀膠菊  
之防治潛力 王清玲 賴鍵賢 林鳳琪 蔣慕琰
- 139 利用玉米穗蟲 *Helicoverpa armigera* (Hübner) 的齡期結構進行族群模擬  
陳 樂 齊 心 唐立正
- 155 臺灣葡萄皮爾斯病媒介昆蟲之初探 林映秀 張玉鈴
- 169 台灣常見五種白蟻的分類與鑑定 楊若苓 李後鋒
- 199 臺灣東南外海的蘭嶼及綠島的節蟬並描述一新屬 王進發 黃坤煌

# Contents

June 2012

Formosan Entomologist Volume 32 No.2

---

## Research Reports

- 107 Insecticide Resistance in *Aedes aegypti* (L.) and *Aedes albopictus* (Skuse) Larvae in Southern Taiwan  
**Ying-Hsi Lin, Huai-Hui Wu, Err-Lieh Hsu, Niann-Tai Chang, and Yi-Pey Luo**
- 123 Development and Reproduction of *Ophraella communa* (Coleoptera: Chrysomelidae) on *Ambrosia artemisiifolia* and *Parthenium hysterophorus* and its Potential for Biological Control  
**Chin-Ling Wang, Chen-Shen Lai, Feng-Chyi Lin, and Mou-Yen Chiang**
- 139 Stage-structured Population Growth of *Helicoverpa armigera* (Hübner) (Lepidoptera: Noctuidae): a Simulation Approach  
**Ratna K. Jha, Hsin Chi, and Li-Cheng Tang**
- 155 The Insect Vectors of Pierce's Disease on Grapevines in Taiwan  
**Ying-Shiou Lin, and Yu-Lin Chang**
- 169 Taxonomy and Identification of the Five Common Termite Species in Taiwan  
**Rou-Ling Yang, and Hou-Feng Li**
- 199 Eriophyoid Mites (Acari: Trombidiformes) from Orchid Island and Green Island, off the Southeast Coast of Taiwan, with the Description of a New Genus  
**Chin-Fah Wang, and Kun-Wei Huang**